
1/5

Daniel Boffey 7. května 2023

Český prezident varuje Ukrajinu před uspěchanou
protiofenzívou

theguardian.com/world/2023/may/07/czech-president-petr-pavel-warns-against-rushed-ukraine-counteroffensive

Český prezident Petr Pavel, vyznamenaný generál ve výslužbě, který

byl dříve hlavním vojenským poradcem NATO, soukromě varoval

ukrajinské vedení před katastrofou uspěchané protiofenzívy.

Na nedávných schůzkách v Kyjevě s ukrajinským prezidentem

Volodymyrem Zelenským a premiérem Denysem Šmyhalem Pavel

varoval, že už nemají prvek překvapení, který loni pomáhal

úspěšným útokům na východní město Charkov a jižní oblast

Cherson.

Válečný hrdina, který byl do roku 2018 předsedou vojenského výboru

NATO a vyznamenán českou a francouzskou vládou za záchranu

francouzských jednotek obležených Srby během bosenské války v

roce 1993, řekl, že v Kyjevě existuje uznání, že v kapacitě Ukrajiny

přetrvávají mezery. úspěšnou ofenzívu proti ruským silám.

Řekl, že Zelenskij ho a jeho slovenskou protějšek Zuzanu Čaputovou

požádal, aby každý ze svých národů vyzbrojil ukrajinskou

mechanizovanou brigádu před dlouho očekávaným protiútokem.

https://www.theguardian.com/world/2023/may/07/czech-president-petr-pavel-warns-against-rushed-ukraine-counteroffensive
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"Zřejmě stále mají pocit, že nemají vše pro to, aby úspěšně zahájili

operaci," řekl Pavel.

Vzhledem k tomu, že přípravy stále probíhají, Pavel, který byl zvolen

v lednu , řekl, že minulý týden na schůzích apeloval na Šmyhala, aby

nebyl „tlačen do rychlejšího tempa, než budou plně připraveni“.

"Protože to může být pro někoho pokušení tlačit je, aby předvedli

nějaké výsledky," řekl Pavel v rozhovoru během návštěvy Londýna na

korunovaci krále Karla. "Pro Ukrajinu bude extrémně škodlivé,

pokud tato protiofenzíva selže, protože nebudou mít další šanci,

alespoň ne letos."

Ukrajina by podle něj nevyhnutelně čelila „strašným ztrátám“ bez

ohledu na sílu jejích sil, a nemůže si dovolit, aby útok selhal. „Protože

je to extrémně náročné na sestavení personálního vybavení, logistiky

munice, financování pohonných hmot. Letos to bude jen jedna šance,

takže to musí být úspěšné.“

Petr Pavel: "Ukrajinu to bude extrémně škodlivé, pokud tato protiofenzíva

selže." Fotografie: Anadolu Agency/Getty Images

V rozsáhlém rozhovoru – jeho prvním ve Velké Británii – Pavel také

řekl:

https://www.theguardian.com/world/2023/jan/28/petr-pavel-wins-landslide-victory-in-czech-presidential-elections
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Členské státy EU se tento víkend dohodly, že budou odebírat

munici pro Ukrajinu ze zemí mimo blok, včetně Spojeného

království a USA, navzdory počátečním námitkám Francie, což je

podle něj rozhodnutí, které podle něj zvýší prostor pro pomoc

Ukrajině v příštích týdnech a měsících.

Evropa neměla kapacitu na výrobu výzbroje, kterou potřebuje,

ale mohla ji nakoupit a Zelenskij řekl, že poskytne kvalifikované

techniky pro nové továrny na munici, pokud obranný průmysl

EU zaostává. "Řekl: 'Jo, to můžeme udělat'"

EU by měla odebírat munici pro Ukrajinu z celého světa, včetně

zemí, které možná nechtějí přiznat, že jsou zapojeny do konfliktu

s Ruskem, nebo s nimiž by evropská hlavní města mohla při

jednání pociťovat určité diplomatické rozpaky – „existují

způsoby, jak dokáže to“.

Tvrzení Kremlu, že se Ukrajina pokusila zavraždit Vladimira

Putina útokem bezpilotního letadla v Moskvě, byla „nesmyslná“

vzhledem k obrannému štítu kolem ruské metropole a mohla by

být „záminkou pro větší letecký útok na Ukrajinu“.

Čína udělala „první krok“, který by mohl pomoci Západu

vyvinout diplomatický tlak na Putina tím, že podpořila rezoluci

OSN popisující Rusko jako „agresora“, i když Pavel řekl, že i

nadále pochybuje, že by Peking mohl být důvěryhodným

prostředníkem. „Má Čína skutečný zájem tvrdě tlačit na Rusko a

přimět Rusko k ústupkům? Myslím, že ne.“

Západ musí být připraven na to, že ve válce nedosáhne úplného

vítězství. „Myslím, že bychom měli udělat cokoliv, co máme k

dispozici, abychom povzbudili Ukrajince a podpořili je, aby byli

úspěšní. Ale interně bychom měli být připraveni i na další

nepředvídané události.“
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Pavel řekl, že hlavním požadavkem Zelenského během jejich schůzky

28. dubna byla munice, když se snažil vybudovat své síly pro letošní

jarní tlak.
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"Volodymyr Zelenskij je člověk, který nemá čas obcházet problém, a

já jsem od prvního okamžiku našeho setkání naznačil, že také nejsem

diplomatem," řekl Pavel. "Tak jsem ho povzbudil, aby šel rovnou k

problému, a on řekl: 'No dobře, potřebujeme hodně munice." A pak

mi dal spoustu vybavení, které potřebují k úspěšnému vybudování a

zavazuje k protiofenzívě.

„Snaží se zřídit až devět mechanizovaných brigád. A protože mě a

Zuzanu Čaputovou potkal ve stejný den, zeptal se nás, jestli bychom

nemohli vzít každému národu jednu brigádu, což je v podstatě něco

kolem 35 tanků a 100 ozbrojených transportérů (APC) a munice.

„Teď to bude extrémně těžké, i když Česká republika už dodala o

něco méně než 100 tanků, zejména T72, mnoho z nich

modernizovaných, přibližně podobný počet APC, dělostřelectva,
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raketometů a hodně munice. Tam, kde ještě máme určitou kapacitu,

jsou systémy protivzdušné obrany s řadou raket, které jim velmi

pomohou.“

Pavel řekl, že Kyjev by neměl „podceňovat Rusy, protože mají

dostatek pracovních sil, stále mají dostatek vybavení, i když je starší,

pravděpodobně v nižším počtu, ale přesto mají velké množství

dělostřeleckých hlavně, mají spoustu munice .“

Dodal: „Nejsou tak neschopní obrany. A samozřejmě to, že jsou v

obraně, jim to usnadňuje, protože Ukrajina utrpí hrozné ztráty, i

když budou dobře připraveni. Takže zaútočit na nepřítele, jako je

Rusko, bude obtížné a Rusové nebudou zaskočeni podruhé.“

 

 


